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ODDER AVIS

 Udvalgsformand: Jeg kommer ikke til at
gå ind for et anlæg, hvor borgerne i Torrild
skal udsættes for daglige lugtgener

04 sep. 2022 kl. 16:43

Kresten Bjerre, Rosensgade 106, Odder, medlem af Odder Byråd for Radikale Venstre, formand for klima- og planudvalget

Læserbrev: Jeg kan godt forstå, at borgerne i Torrild er nervøse, hvis der muligvis kommer et
stort biogasanlæg mellem Torrild og Gjesing.

Jeg har været til borgermøde, til møder med privatpersoner i Torrild og med rundt på tur til en
lang række baghaver med ret kort afstand til et sådant biogasanlæg.

Som jeg hører det, er de største bekymringer følgende:

1. Det lugter. Det korte svar er, at det skal ikke lugte. Jeg kommer derfor ikke til at gå ind for et
anlæg, hvor borgerne i Torrild skal udsættes for daglige lugtgener. Et kommende biogasanlæg
skal bygges og drives på en sådan måde, at dette krav er opfyldt.

Kresten Bjerre. Foto: Mads Dalegaard
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2. Det støjer. Det skal ikke støje. Det skal igen sikres på den måde, som et biogasanlæg bygges og
drives på. Som jeg er informeret, så vil det ikke støje, men hvis beregningerne viser, at det vil
være nødvendigt med støjvolde og støjvægge, for at det ikke støjer, så må vi stille krav herom.

3. Det fylder for meget. Et biogasanlæg er et omfattende teknisk anlæg med store og høje tanke.
Vi må stille krav om, at der skal plantes rundt om anlægget på en sådan måde, at det stort set
ikke kan ses. Det kan gøres ved at lave beplantningsbælter, så anlægget mere eller mindre
inddæmmes. Det er en kendt metode, hvor man planter efter sigtelinjer.

4. Den tunge tra�k øges. Det kan ikke undgås, at den tunge tra�k vil blive øget. Gennem Torrild
vil det betyde 35 ekstra tunge transporter om dagen i seks dage om ugen, men ingen transporter
aften, nat og søndage. Det svarer til en øgning af tung tra�k på otte pct. Det er dermed en
negativ konsekvens, men dog ikke en voldsom stor forøgelse af den tunge tra�k.

Det er min holdning, at Bioenergi Østjylland nu må se at komme meget bedre på banen med at
inddrage og gå i dialog med borgerne i Torrild.
Kresten Bjerre
Det er min holdning, at Bioenergi Østjylland nu må se at komme meget bedre på banen med at
inddrage og gå i dialog med borgerne i Torrild.

Det er også min opfattelse, at borgerne skal tilbydes medejerskab på meget gunstige vilkår.

Det skal undersøges, om den overskudsvarme, som kommer, kan leveres til Torrild til en meget
lav pris.

Sammen med billig el fra solcelleparken, vil det kunne betyde, at Torrild kan få endog meget lave
el- og varmeudgifter.

Jeg foreslår også, at biogasanlægget yder et årligt tilskud til foreningslivet og andre aktiviteter i
Torrild, f.eks. rekreative områder og stier ud i naturen. Det kunne ske i et samarbejde med
lokalrådet i Torrild. Det er bare om at komme i gang.

Jeg ser frem til at dykke ned i alle de mange høringssvar, som vi har modtaget. Først derefter vil
jeg tage endelig stilling til, om vi skal gå videre med planerne om et biogasanlæg i Torrild.

LÆS OGSÅ


